
Oświadczenie złożone 
przez senatora Władysława Ortyla  

na 25. posiedzeniu Senatu 
w dniu 9 stycznia 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa rady Ministrów, ministra gospodarki Janusza Piechocińskiego 

Szanowny Panie Premierze! 
Zgodnie z obowiązującą ustawą o specjalnych strefach ekonomicznych (DzU z 1994 r. nr 123, poz. 600, z 

późn. zm.) okres funkcjonowania specjalnych stref ekonomicznych (dalej: SSE) kończy się w 2020 r. Do-
tychczasowe funkcjonowanie SSE dowodzi sukcesu tego sposobu pozyskiwania inwestycji, szczególnie in-
westycji zagranicznych. SSE stanowią dobre narzędzie do tworzenia współpracy w ramach sieci powiązań 
kooperacyjnych, które mogą stanowić bazę do inicjowania struktur o charakterze klastrów.  

Zbliżający się termin końca funkcjonowania SSE jest jednym z czynników powodujących znaczny spadek 
nowych inwestycji na ich terenach oraz w konsekwencji brak czynników ograniczających znaczny wzrost 
bezrobocia. Pamiętać należy o tym, że decyzje inwestycyjne są planowane przez przedsiębiorców z kilkulet-
nim wyprzedzeniem. Wiele ekspertyz i opracowań dowodzi, że należałoby już dziś przedłużyć termin funk-
cjonowania SSE, bo byłoby to poważnym argumentem dla podjęcia decyzji przez kolejnych potencjalnych 
inwestorów.  

W związku z tym zwracam się do Pana Premiera z takim wnioskiem, a także z następującymi pytaniami. 
1. Czy rząd polski przewiduje przedłużenie okresu funkcjonowania specjalnych stref ekonomicznych w 

Polsce? 
2. Jeśli tak, to czy rząd raportuje przedłużenie okresu funkcjonowania tych stref na czas nieokreślony czy 

okres zamknięty? 
3. Jakie czynniki będą to warunkować i jakich procedur to wymaga? 
4. Kiedy należy spodziewać się tej decyzji? 

Z poważaniem 
Władysław Ortyl 




